
oneens of het is een combinatie van
beiden.

Staatssecretaris Gmelich Meijling:
Ik ben het helemaal niet oneens met
de stelling dat private ondernemin-
gen maar zelf moeten zien wat zij
maken.

De heer Hoekema (D66): De heer
Bolkestein heeft gezegd dat de
oorlogsindustrie wel kan verdwijnen.

Staatssecretaris Gmelich Meijling:
Ik zeg dat die niet in die mate
aanwezig is om ons daar geweldig
druk over te maken. Een heel andere
zaak is dat er ook landen zijn waarin
deze industrieën staatsindustrieën
zijn. Dan kan ik daarover een
discussie met iemand voeren.
Mevrouw De Koning vraagt

waarom het bij de luchtmobiele
brigade zo moeilijk gaat en bij het
korps commandotroepen en bij de
mariniers niet. Ik weet het niet zo
een, twee, drie. Mijn vermoeden is
echter dat zowel de commando’s als
de mariniers kunnen bogen op een
hele oude, jarenlange traditie. De
luchtmobiele brigade heeft dat nog
niet. Wij hopen dat die op den duur
zal ontstaan en dat de brigade
dezelfde uitstraling krijgt om mensen
binnen te halen als de twee
eerdergenoemde korpsen.
Over de uitplaatsing komen wij

volgende week nog te spreken. Of de
uitplaatsing wel of niet doorgaat, er
moet altijd iets gebeuren met het
structuurschema Militaire terreinen.
Als de uitplaatsing niet doorgaat,
zullen wij de oefenbehoefte van de
luchtmobiele brigade in het
structuurschema Militaire terreinen
vast moeten leggen. Dan wordt de
procedure gestart. Wat mij betreft zie
ik niet in waarom het niet op de
Ederhei kan gebeuren. Ik loop
daarmee echter een beetje vooruit
op de einddiscussie.
De heer Van den Berg heeft een

vraag gesteld over het zondags-
reizen. Het is verstandig om zijn
suggestie te volgen om die vraag
schriftelijk af te doen.
De heer Verkerk heeft mij gewezen

op de mogelijkheid om allochtonen
dienst te laten nemen in de
krijgsmacht. Ik heb toevallig met
lokale bestuurders gesproken over
deze zaak. Wij hebben gesproken
over de wijze waarop wij eventueel
16-jarigen willen voorbereiden op
een functie binnen de krijgsmacht.
Dat geldt evenzeer voor deze groep

van allochtonen. Wij zijn ermee
bezig. Ik heb er ook met de
bevelhebber over gesproken. Wij
doen dat in nauw overleg met het
lokale bestuur.
Ik denk dat het verstandig is dat ik

de Kamer een schriftelijk overzicht
zal sturen van de analyse met
betrekking tot de rampen- of de
calamiteitenplannen bij alle
krijgsmachtonderdelen. Het voert te
ver om dit nu nog uitgebreid te
behandelen.

De heer Verkerk (AOV): Dank voor
de toezegging inzake de calamiteiten-
plannen.
Ik ben natuurlijk blij als er ook

geput kan worden uit het reservoir
van allochtonen of als er allochtone
jongeren zijn die in de krijgsmacht
willen komen. Ik heb dit naar voren
gebracht, omdat ik mij afvroeg of de
kans bestaat dat jongeren met een
verkeerde brainwave in de krijgs-
macht binnensluipen, waarbij ik doel
op jongeren die geı̈nteresseerd zijn
in het islamitisch-
fundamentalistische gedachtegoed.
Kunt u daarover nog iets zeggen?

Staatssecretaris Gmelich Meijling:
Ik kan er niet alles over zeggen, maar
ik kan wel zeggen dat ten aanzien
van eenieder die een contract wil
aangaan met de krijgsmacht,
bekeken wordt op welke wijze hij of
zij zich heeft gedragen en of hij of zij
activiteiten heeft ontplooid die te
maken hebben met het soort zaken
waarop de heer Verkerk wijst. Ik kan
hem dus geruststellen.
Voorzitter! Ik ben gereed.

De algemene beraadslaging wordt
gesloten.

De voorzitter: Ik stel voor, aan-
staande dinsdag te stemmen.

Daartoe wordt besloten.

Sluiting 23.10 uur

©

Lijst van ingekomen stukken,
met de door de voorzitter
terzake gedane voorstellen:

1. de volgende voorstellen van wet:
Wijziging van de begroting van de

uitgaven en de ontvangsten van de
Hoge Colleges van Staat en Kabinet
der Koningin (II) voor het jaar 1997

(wijziging samenhangende met de
Najaarsnota) (25772);
Wijziging van de begroting van de

uitgaven en de ontvangsten van het
Ministerie van Binnenlandse Zaken
(VII) voor het jaar 1997 (wijziging
samenhangende met de Najaarsnota)
(25777);
Wijziging van de begroting van de

uitgaven en de ontvangsten van de
Nationale Schuld (IXA) voor het jaar
1997 (wijziging samenhangende met
de Najaarsnota) (25779);
Wijziging van de begroting van de

uitgaven en de ontvangsten van het
Ministerie van Financiën (IXB) voor
het jaar 1997 (wijziging samenhan-
gende met de Najaarsnota) (25780);
Wijziging van de begroting van de

uitgaven en de ontvangsten van het
Gemeentefonds voor het jaar 1997
(wijziging samenhangende met de
Najaarsnota) (25787);
Wijziging van de begroting van de

uitgaven en de ontvangsten van het
Provinciefonds voor het jaar 1997
(wijziging samenhangende met de
Najaarsnota) (25788).

Deze voorstellen van wet zijn al
gedrukt en rondgedeeld;

2. vijf brieven van de voorzitter van
de Eerste Kamer der Staten-
Generaal, met de mededeling, dat zij
in haar vergadering van 10 december
1997 de haar door de Tweede Kamer
toegezonden voorstellen van wet,
gedrukt onder de nummers 25233,
25248, 25600-III, 25342 en 25298,
heeft aangenomen.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
voor kennisgeving aan te nemen;

3. de volgende brieven:
twee, van de minister van

Buitenlandse Zaken, te weten:
een, ten geleide van de agenda van
de Algemene Raad van 8 december
1997 (21501-02, nr. 222);
een, ten geleide van het verslag van
de Algemene Raad van 24 november
1997 (21501-02, nr. 223);
een, van de staatssecretaris van

Buitenlandse Zaken, over een nieuw
ontwerpbesluit betreffende maatre-
gelen aan de buitengrenzen (19326,
nr. 183);
een, van de minister van Verkeer

en Waterstaat, ten geleide van de
agenda van de EU-Raad voor
telecommunicatie en post op 1
december 1997 te Brussel (21501-10,
nr. 34);
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twee, van de minister van
Landbouw, Natuurbeheer en Visserij,
te weten:
een, over het aandelenpakket van de
Staat in NV VAM (25600-XIV, nr. 41);
een, over de landinrichtingsprojecten
met een administratief karakter de
gehanteerde ondergrens bij het
stimuleringskader (25600-XIV, nr. 42);
een, van de minister van Sociale

Zaken en Werkgelegenheid, ten
geleide van het beleidsplan en de
begroting 1998 zoals dat door het
CBA is vastgesteld (21477, nr. 69);
een, van de minister van

Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
inzake knelpunten in de eigen-
bijdrageregeling ZFW (24678, nr. 26).

Deze brieven zijn al gedrukt en
rondgedeeld;

4. de volgende brieven:
een, van de staatssecretaris van

Buitenlandse Zaken, inzake het
Cultureel verdrag Nederland-
Vlaanderen;
een, van de minister van

Landbouw, Natuurbeheer en Visserij,
ten geleide van het advies inzake
verdergaande maatregelen van
Nederland ter uitvoering van CITES;
een, van de minister van Sociale

Zaken en Werkgelegenheid, ten
geleide van het onderzoeksrapport
’’Schuldregeling en beslag’’;
een, van de staatssecretaris van

Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
inzake de RMO-brief Ruimtelijke
inrichting 2030.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
door te zenden aan de betrokken
commissies en niet te drukken;

5. een brief van de minister van
Financiën, ten geleide van het
tweede voortgangsverslag derde fase
SEM 2000.

De voorzitter stelt voor, deze brief
door te zenden aan de betrokken
commissie ter vertrouwelijke
kennisneming door de leden;

6. een brief van ing. H.J.M. Quaed-
vlieg, over het gedrag van Kamerle-
den.

Deze brief ligt op de griffie ter
inzage.

©

Presidiumbesluit

Het Presidium heeft met eenparig-
heid van stemmen besloten, te
stellen in handen van:

a. de vaste commissie voor Justitie:
- het wetsvoorstel Vaststelling en
invoering van afdeling 8.14.1
(verkeersongevallen) van het
Burgerlijk Wetboek (25759);

b. de vaste commissie voor Sociale
Zaken en Werkgelegenheid:
- het wetsvoorstel Wijziging van de
Algemene bijstandswet in verband
met de financiering van gemeente-
lijke toeslagen als bedoeld in artikel
33 van de Algemene bijstandswet
(25761).
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